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P R O T O K Ó Ł   NR LVII/2023 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 30  sierpnia  2023 roku w sali  Urzędu Gminy                    

w Kotlinie  w godz. od 13.00 do 14.15 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

        Otwarcia  LVII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy Kotlin 

Czesław Moch, a następnie powitał: radnych, Skarbnika Gminy Alicję Andrzejewską, 

redaktora Gazety Jarocińskiej, sołtysów oraz mieszkańców gminy Kotlin obecnych na sesji. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co wobec 

ustawowego składu 15 radnych stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Nieobecni na sesji: radny Zbigniew Orpel oraz Wójt Gminy Kotlin Mirosław Paterczyk                            

i Sekretarz Gminy Michał Urbaniak.  

Listy obecności radnych i  sołtysów  stanowią załączniki do protokołu. 

Na sesji było obecnych 5 mieszkańców z  Racendowa  i  Sławoszewa.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad.      

    Przewodniczący Rady odczytał wniosek Wójta Gminy o rozszerzenie porządku obrad 

sesji Rady Gminy Kotlin o następujący punkt: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie  nieodpłatnego nabycia przez Gminę Kotlin od PKP S.A. w Warszawie udziału w 

prawie użytkowania wieczystego nieruchomości, położonej w Kotlinie. 

Następnie zarządził głosowanie  wniosku. 

      Wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji został przyjęty jednogłośnie, 14 głosami za.  

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

Porządek sesji po zmianie : 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

6.  Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy oraz o przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze 2023 roku. 
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7. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 

rozkładania na raty  należności pieniężnych za I półrocze 2023 r. do których nie stosuje 

się ustawy – Ordynacja podatkowa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotlinie. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 

rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

gminy Kotlin. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  ustanowienie służebności przesyłu 

dla potrzeb posadowienia urządzeń elektroenergetycznych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Kotlin pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na 

realizację przedsięwzięcia pn. ”Zakup i montaż instalacji fotowoltaicznych na obiektach 

Gminy Kotlin”. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu Gminy Kotlin na rok 2023. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

na lata 2023-2033. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  nieodpłatnego nabycia przez 

Gminę Kotlin od PKP S.A. w Warszawie udziału w prawie użytkowania wieczystego 

nieruchomości, położonej w Kotlinie. 

17. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na ostatniej  sesji Rady.  

18. Wolne głosy i wnioski. 

19.  Zamknięcie obrad.   

 

3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji Rady Gminy. 

     Protokół z LVI sesji Rady Gminy wyłożony był do wglądu w biurze Rady Gminy, na 

posiedzeniu wspólnym  komisji Rady w dniu 29 sierpnia 2023 roku oraz przed sesją. 

Radni mogli zapoznać się z jego treścią i zgłosić uwagi.  

Uwag nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie o przyjęcie 

protokołu z sesji, bez odczytywania. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 
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NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

     Przewodniczący Rady poinformował, że przekazał w dniu 30 czerwca wnioski radnych 

i sołtysów złożone na sesji oraz wnioski zgłoszone na wspólnym posiedzeniu komisji, a       

5 lipca  uchwały podjęte przez Radę Gminy na  56. sesji. 

Ponadto poinformował, że uczestniczył: 

− 13 sierpnia w dożynkach wiejskich w Sławoszewie, 

− 15 sierpnia w dożynkach wiejskie w Parzewie, 

− 19 sierpnia w dożynkach wiejskie w Magnuszewicach, 

− 26 sierpnia w zawodach wędkarskich zorganizowanych przez Stowarzyszenie 

Wędkarskie Kotlin. Zawody te odbyły się na łowisku przy DPS-ie w Kotlinie. Były to 

zawody dla juniorów do lat 12 i 16, 

− 26 sierpnia w Kotlińskim Święcie Pomidora. Obecny był przez cały ten czas trwania 

tego święta, 

− 17 sierpnia w dożynkach wiejskich w Woli Książęcej, 

− w kilku spotkaniach z panem wójtem w sprawach bieżących. 

 

 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

   Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady przedstawiła skarbnik Alicja Andrzejewska. 

 Poinformowała, że uchwały podjęte na czerwcowej sesji  zostały przekazane elektronicznie 

5 lipca br. do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, Wydziału Kontroli, 

Pranego i Nadzoru. 

Ponadto w tym samym terminie tj. 5 lipca  przekazano: 

− do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu uchwały będące w zakresie 

działalności nadzorczej, 

− do redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego uchwały do 

ogłoszenia. 

 

   W okresie międzysesyjnym Wójt Gminy Kotlin wydał   zarządzenia  w sprawie:  

− ogłoszenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze w Punkcie Informacji Urzędu 

Gminy Kotlin, 

− zlecenia realizacji zadania publicznego z pominięciem otwartego konkursu ofert – tzw. 

małe granty, 

− wprowadzenia Regulaminu pracy zdalnej w Urzędzie Gminy Kotlin, 

− ogłoszenia konkursu na Najpiękniejsze Stoisko Koła Gospodyń Wiejskich. 

−  pięć zarządzeń w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej do przeprowadzenia 

postępowania egzaminacyjnego dla nauczyciela ubiegającego się o stopień awansu 

zawodowego nauczyciela mianowanego, 

− wyrażenia zgody na bezciężarowe przeniesienie prawa użytkowania wieczystego 

gruntu stanowiącego własność Gminy Kotlin, 
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− zlecenia realizacji zadania publicznego  z pominięciem otwartego konkursu ofert – tzw. 

małe granty, 

− udzielenia pracownikowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie 

upoważnienia do poświadczania za zgodność z oryginałem odpisów dokumentów 

przedstawionych przez stronę na potrzeby prowadzonych postępowań, 

− udzielenia pracownikowi GOPS w Kotlinie upoważnienia do prowadzenia 

postępowania w sprawach związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny, 

− udzielenia pracownikowi GOPS w Kotlinie upoważnienia do poświadczania za 

zgodność z oryginałem odpisów dokumentów przedstawionych przez stronę na 

potrzeby prowadzonych postępowań, 

− trzy w sprawie zmiany  budżetu  Gminy  na  rok  2023 oraz w sprawie podziału rezerwy 

budżetowej. 

Ponadto odczytała informację o realizacji następujących zadaniach w okresie 

międzysesyjnym: 

1) 7 lipca br. zawarto umowy na roboty budowlane z wykonawcami, wyłonionymi  

w drodze postępowania przetargowego pn. Przebudowa dróg w gm. Kotlin z podziałem 

na III części. Przedsiębiorstwo Budowlano Handlowe MARZYŃSKI Sp. z o. o., Sp. k. 

w Jarocinie realizuje: część I - Przebudowa drogi w Parzewie działka nr 169 – za 

kwotę 150.499,37 zł i część III - Przebudowa drogi w Wysogotówku działka nr 149 i nr 

1 – za kwotę 112.138,17 zł; 

Przedsiębiorstwo Handlowo - Usługowe Lewandowski Tomasz w  Kowalewie 

realizuje: część II - Przebudowa drogi w Parzewie działka nr 59 – za kwotę 349.256,09 

zł. Termin realizacji ww. inwestycji do dnia 9 października 2023 r.; 

2) 7 lipca br. podpisano umowę z Ireneuszem Ignaszakiem reprezentującym firmę 

Budownictwo Komunikacyjne Projekty Nadzory Ireneusz Ignaszak z siedzibą w 

Jarocinie, na pełnienie funkcji Inspektora Nadzoru inwestorskiego nad realizacją robót 

budowlanych związanych z przedsięwzięciem pn.: Przebudowa dróg w gm. Kotlin z 

podziałem na III części; 

3) 14 lipca br. dokonano ostatecznego odbioru robót zrealizowanych w ramach 

postępowania przetargowego pn.: Budowa placu zabaw w Kotlinie. W ramach 

zamówienia dostarczono i zamontowano zestaw zabawowy w stylu straży pożarnej, 

tablicę informacyjną z regulaminem, ławki oraz dwa kosze na śmieci. Inwestycję 

zrealizowało Przedsiębiorstwo Produkcyjno Handlowo Usługowe "Szkołamillenium" 

Piotr Kraszewski z siedzibą w Małkini Górnej za kwotę 138.618,70 zł. Gmina Kotlin 

na powyższą zadanie otrzymała dofinansowanie w wysokości 80.772 zł. Przedmiot 

zamówienia został zrealizowany w ramach poddziałania 19.2 Wsparcie na wdrażanie 

operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność z 

wyłączeniem projektów grantowych oraz operacji w zakresie podejmowania 

działalności gospodarczej objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 

2014–2020;  

4) 14 lipca br. została zawarta umowa między Województwem Wielkopolskim z siedzibą 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu, 

reprezentowanym przez Krzysztofa Grabowskiego–Marszałka Województwa 

Wielkopolskiego a Wójtem Gminy Kotlin na udzielenie  dotacji celowej w wysokości 
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70.000 zł z przeznaczeniem na wspófinansowanie projektu pn. Modernizacja sali 

wiejskiej w Wilczy; 

5) 28 lipca br. na podstawie protokołu dokonano ostatecznego odbioru robót:  

Przebudowa  gminnego  boiska  sportowego  w  Magnuszewicach  wraz  z  rozbudową 

zaplecza o świetlicę oraz nadanie obiektowi nowych funkcji społecznych.  

Roboty  zostały  zrealizowane przez    firmę  ST INVEST  Agnieszka  Troińska  w  

Wilkowyi.  Po dokonaniu odbioru inwestycji oraz zapłaceniu wkładu własnego 

wykonawcy, będącego po stronie Gminy Kotlin, złożono do Banku Gospodarstwa 

Krajowego wniosek o wypłatę  środków w ramach udzielonej Promesy z Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 2.125.000 zł na ww. 

inwestycję. Ponadto złożono zawiadomienie o zakończeniu robót wraz z kompletną 

dokumentacją powykonawczą w Nadzorze  Budowlanym  w  Jarocinie w celu uzyskania 

pozwolenia na użytkowanie obiektu; 

6) dokonano wyboru najkorzystniejszych ofert w ramach postępowania przetargowego 

pn.: Modernizacja i przebudowa budynku szatni sportowej w Magnuszewicach z 

podziałem na 2 części: 1.Modernizacja  i przebudowa budynku szatni sportowej w 

Magnuszewicach i 2.Dostawa i montaż mebli. W dniu 1 sierpnia br. zawarto umowy                

z wykonawcami: 

− GLAPBUD Łukasz Glapiak w Cielczy realizujący część 1 Modernizacja                                    

i przebudowa budynku szatni sportowej w Magnuszewicach - za kwotę 274.782 zł; 

− DAM BUD Łucja Reszelska w Kotlinie realizujący część 2 Dostawa i montaż mebli 

- za kwotę 34.000 zł. 

Gmina Kotlin na ww. inwestycję otrzymała dofinansowanie w wysokości 130.000 zł w 

ramach 6 edycji Programu Szatnia na medal ze środków Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 

7) 31 lipca br. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego prowadzonego na zadaniu pn.: Budowa drogi gminnej w Kotlinie ul. 27 

Grudnia. 

Do upływu terminu otwarcia ofert wpłynęły 3 oferty złożone przez: 

− "BUD-AN" Sp. z o. o. w Kaliszu z ceną 630.167,59 zł brutto; 

− Przedsiębiorstwo Robót Drogowych DROBUD S.A. w Golinie z ceną 

827.962,26 zł brutto; 

− Przedsiębiorstwo Budowlano Handlowe MARZYŃSKI Sp.z o.o.,Sp.k. w 

Jarocinie z ceną 767 134,11 zł brutto. 

10 sierpnia 2023 r. wybrano najkorzystniejszą ofertę złożoną przez firmę "BUD-AN" 

Sp. z o. o. w Kaliszu, z którą 21 sierpnia br. zawarto umowę z terminem realizacji do 

16.10.2023 r. 

Zadanie dofinansowane ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w łącznej 

kwocie 420.006,20 zł. 

8) 1 sierpnia br. na podstawie protokołu dokonano odbioru robót zrealizowanych zgodnie 

z zawartą umową z Firmą Zielony Prąd Sp. z o. o. z siedzibą w Szczecinku, w ramach 

postępowania przetargowego pn.: Dostawa i montaż instalacji fotowoltaicznej z 
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podziałem na II części. Całkowity koszt inwestycji dotyczący: części I – 68.954,81 zł 

brutto, części II – 45.282,50 zł brutto; 

9) 1 sierpnia br. dokonano zawarcia umowy z p. Dariuszem Kowalskim reprezentującym 

firmę EFEKT Dariusz Kowalski z siedzibą w Jarocinie, na pełnienie funkcji Inspektora 

Nadzoru inwestorskiego nad zadaniem pn. Modernizacja  i przebudowa budynku 

szatni sportowej w Magnuszewicach; 

10)  21 sierpnia br. podpisano umowę z p. Ireneuszem Ignaszakiem reprezentującym firmę 

Budownictwo Komunikacyjne Projekty Nadzory Ireneusz Ignaszak z siedzibą w 

Jarocinie, na pełnienie funkcji Inspektora Nadzoru inwestorskiego nad realizacją 

Budowy drogi gminnej w Kotlinie ul. 27 Grudnia; 

11) ogłoszono postępowanie przetargowe pn.: Udzielenie kredytu bankowego 

długoterminowego w kwocie 2.000.000 zł na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetu. Do upływu czasu otwarcia ofert wpłynęła 1 oferta od Banku Spółdzielczego 

w Jarocinie z ceną 656.070,89 zł (koszt udzielenia kredytu). W dniu 21 sierpnia 2023 

r. zawarto umowę z oferentem; 

12) 24 sierpnia br. ogłoszono postępowanie przetargowe o udzielenie zamówienia 

publicznego na  zakup ciągnika. Termin składania ofert upływa z dniem 01.09.2023 r. 

Przedmiotem zamówienia jest dostawa fabrycznie nowego (bezwypadkowego) 

ciągnika, z homologacją UE lub równoważną, dokumentacją niezbędną do 

zarejestrowania ciągnika w RP i instrukcją w języku polskim; 

13)  25 sierpnia br. wysłano zapytanie ofertowe do 3 potencjalnych wykonawców  

na wykonanie usługi polegającej na usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i 

sznurka do owijania balotów, opakowaniach po nawozach i typu BIG BAG 

pochodzących z tereny gminy Kotlin. Termin składania ofert upływa z dniem 

15.09.2023 r.; 

14) 28 sierpnia br. wpłynęło od Przedsiębiorstwa Handlowo - Usługowego Lewandowski 

Tomasz z siedzibą w Kowalewie zawiadomienie o zakończeniu prac na przebudowę 

drogi w Parzewie działka nr 59.  Na 6 września br. wyznaczono termin odbioru 

inwestycji; 

15) Gmina Kotlin złożyła wnioski w naborze o dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Program inwestycji strategicznych, m.in. na takie zadania jak: 

− budowa i modernizacja infrastruktury oświetleniowej w gminie Kotlin i 

modernizacja oświetlenia w SP w Kotlinie oraz przebudowa SUW w Kotlinie; 

− budowa i przebudowa stacji uzdatniania wody w Magnuszewicach; 

− budowa i modernizacja infrastruktury kulturalnej oraz sportowej w Gminie 

Kotlin; 

− rozbudowa i modernizacja sieci wodno - kanalizacyjnej wraz z urządzeniami 

peryferyjnymi w gminie Kotlin; 

− budowa dróg w gminie Kotlin oraz budowa odnawialnych źródeł energii na 

obiektach gminy Kotlin; 

− remont zabytkowego budynku świetlicy w miejscowości Twardów; 
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16) W ramach naboru wniosków Edycja 1RPOZ/2022 z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program inwestycji strategicznych Gmina Kotlin otrzymała wstępną Promesę w 

wysokości 98.000 zł na wykonanie prac pielęgnacyjnych drzewostanu zabytkowego 

parku dworskiego w Kurcewie. W ramach inwestycji planuje się sporządzenie 

inwentaryzacji dendrologicznej terenu parku, zawierającą mapę inwentaryzacyjną 

oraz program koniecznych prac; wykonanie przeglądu drzew pod kątem 

fitosanitarnym, w celu kwalifikacji drzew wymagających przeprowadzenia prac 

pielęgnacyjnych oraz przeprowadzenie prac pielęgnacyjnych wskazanych ww. 

dokumentacji; 

17) trwają prace przy realizacji inwestycji pn.: Budowa przyłączy kanalizacji sanitarnej, 

Budowa sieci wodociągowej z przyłączami w ulicy Krasickiego w Kotlinie. 

Wykonawcą robót jest firma BUD-AN Sp. z o. o. w Kaliszu; 

18) w miejscowościach: Magnuszewice, Parzew, Sławoszew, Twardów, Wola Książęca, 

zostały zorganizowane imprezy integracyjne tj. dożynki wiejskie, na potrzeby których 

zwarto umowy z wykonawcami na realizację usług, tj.: 

- oprawę muzyczną wraz z nagłośnieniem, 

- występ kabaretu, 

- świadczenie usług ochrony fizycznej, 

- strefę animacji, 

- zamki dmuchane,  

- utworzenie stoiska  z darmową watą cukrową, popcornem; 

19) Ponadto zawarto umowy na: 

− przygotowanie projektu technicznego w zakresie instalacji elektrycznej oraz 

projektu instalacji sanitarnych dla inwestycji polegającej na modernizacji i 

przebudowie budynku szatni sportowej w Magnuszewicach z Pracownią 

KonForma Sp. z o. o. w Jarocinie, 

− wykonanie naprawy motopompy TOHATSU VC72AS OSP Twardów z Zakładem 

Naprawy Sprzętu Pożarniczego Ślusarstwo Jan Wyszogrodzki w Nieborowie, 

− dostawę piasku do realizacji zadania pn. Budowa placu zabaw w Kotlinie z 

Kopalnią Kruszywa Naturalnego „Liberscy” w Żółkowie, 

− konserwację i renowację ksiąg stanu cywilnego i ksiąg meldunkowych będących w 

zasobach Urzędu Stanu Cywilnego Urzędu Gminy Kotlin z Zakładem 

Introligatorskim Seweryn Kołodziejczak w Krośnie, 

− utrzymanie zieleni boiska w Magnuszewicach z firmą Plener Michał Sołtys w 

Golinie, 

− występy zespołów muzycznych wraz z gastronomią, zamki dmuchane, animatorzy 

podczas „Dnia Kotlina – Święto Pomidora” z ROBIMYIMPREZY.EU Damian 

Nowak w Jarocinie, 

− wynajem sceny, nagłośnienia, barierek oraz oświetlenia wraz z obsługą na imprezie 

promocyjnej „Dzień Kotlina – Święto Pomidora” z Maria Wyduba 

Przedsiębiorstwo „VEGA” w Koźminie Wielk.; 

20) W okresie międzysesyjnym podpisano umowy zlecenie na: 

− usługę audytu wewnętrznego w Urzędzie Gminy, 
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− kontrolę w zakresie pomocy przy wdrażaniu nowego pracownika na stanowisku 

ds. wymiaru podatków i opłat, 

− obsługę obiektu PSZOK. 

 

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy, o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy oraz o przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze 2022roku. 

   Przewodniczący Rady oznajmił, że informacja bardzo szczegółowo omówiona została na 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady w dniu 29 sierpnia br. 

Przewodniczący Rady pytał, czy są uwagi lub pytania odnośnie wykonania budżetu Gminy. 

Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady uznał, że informacja o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy, o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy oraz o 

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych osób prawnych za I półrocze 

2023 roku została przyjęta przez Radę. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 

7. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 

rozkładania na raty  należności pieniężnych za I półrocze 2023 roku do których nie 

stosuje się ustawy – Ordynacja podatkowa. 

     Przewodniczący Rady powiedział, że informacja była  przedstawiona   na wspólnym 

posiedzeniu Komisji i zapytał radnych, czy są uwagi lub pytania  do informacji.  

Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady uznał, że informacja z zakresu umarzania, 

odraczania terminu płatności oraz rozkładania na raty  należności pieniężnych za I półrocze 

2023 r. do których nie stosuje się ustawy – Ordynacja podatkowa została  przyjęta przez 

Radę. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

             Przewodniczący Rady poprosił  przewodniczących komisji o przedstawienie opinii 

o projektach uchwał, będących w porządku obrad sesji.  

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Hieronim 

Adamski oraz przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 29 sierpnia  br. wszystkie 

projekty uchwał, będące w porządku obrad sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane. 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotlinie. 

      Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/364/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Kotlinie została przyjęta jednogłośnie, 14 

głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 
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Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

2023 rok. 

      Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/365/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2023 rok została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

gminy Kotlin. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/366/2023 w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 

Kotlin została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/367/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie  nieruchomości została 

przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  ustanowienie służebności przesyłu 

dla potrzeb posadowienia urządzeń elektroenergetycznych. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/368/2023 w sprawie wyrażenia zgody na  ustanowienie służebności 

przesyłu dla potrzeb posadowienia urządzeń elektroenergetycznych została przyjęta 

jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Kotlin pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na 

realizację przedsięwzięcia pn. ”Zakup i montaż instalacji fotowoltaicznych na 

obiektach Gminy Kotlin”. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag zarządził 

głosowanie.  

Uchwała nr LVII/369/2023 w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Kotlin pożyczki z 
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Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na 

realizację przedsięwzięcia pn. ”Zakup i montaż instalacji fotowoltaicznych na obiektach 

Gminy Kotlin” została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu Gminy Kotlin na rok 2023. 

     Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/370/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy Kotlin na rok 

2023 została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

na lata 2023-2033. 

      Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/371/2023 zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2023-2033 została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i stanowi załącznik 

do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 
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Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  nieodpłatnego nabycia przez 

Gminę Kotlin od PKP S.A. w Warszawie udziału w prawie użytkowania wieczystego 

nieruchomości, położonej w Kotlinie. 

     Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LVII/372/2023 zmieniającej uchwałę w sprawie  nieodpłatnego nabycia przez 

Gminę Kotlin od PKP S.A. w Warszawie udziału w prawie użytkowania wieczystego 

nieruchomości, położonej w Kotlinie została przyjęta jednogłośnie, 14 głosami „za” i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (14) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław Wałkiewicz, Grzegorz 

Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(1) Zbigniew Orpel 

17. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na ostatniej  sesji Rady. 
 

          Skarbnik gminy Alicja Andrzejewska odczytała  odpowiedzi na wnioski złożone 

przez radnych i sołtysów na sesji w czerwcu: 

1) wnioski wiceprzewodniczącej Rady Dominiki Kwiecińskiej w sprawie: podcięcia gałęzi 

drzew przy świetlicy wiejskiej w Twardowie oraz w sprawie usunięcia uschniętych drzew 

zaatakowanych przez szkodniki przy drodze gminnej Twardów – Racendów (Osady)  

zostaną zrealizowane w okresie jesiennym, 

2) przycięte zostały gałęzie drzew przy ul. Orzeszkowej w Kotlinie na wniosek 

przewodniczącego Komisji Lucjana Antczaka, 

3) wykoszono trawę w centrum wsi i za salą wiejską w Sławoszewie na wniosek sołtyski 

Sławoszewa Beaty Skowrońskiej, 

4) na wniosek sołtysa Kurcewa Kamila Matłoki: odnowiono wiatę, pomalowano ławki, 

przycięto gałęzie drzew oraz posprzątano teren wokół sali. Natomiast w trakcie realizacji 

jest naprawa oświetlenia, 

5) na wniosek radnego Radosława Wałkiewicza od nowego roku wszyscy  druhowie  OSP 

mających uprawnienia wyjazdów do akcji ratowniczych zostaną  objęci imiennym 

ubezpieczeniem. 

Ponadto zapoznała radnych z odpowiedzią udzieloną przez Starostwo Powiatowe w 

Jarocinie w sprawach dróg powiatowych: 
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1) ustawienie znaku Teren zabudowany przy drodze powiatowej nr 4198P Twardów – 

Wyszki zostało zlecone do realizacji, 

2) podcięcie gałęzi drzew przy drodze powiatowej przy cmentarzu w Wyszkach będzie 

mogło być  wykonane w roku bieżącym w przypadku wygospodarowania dodatkowych 

środków finansowych,  

3) nierówność przed skrzyżowaniem z ul. Teodorowską na drodze Kotlin – Sławoszew 

zostanie w najbliższym czasie zlikwidowana w ramach obecnie realizowanych remontów 

cząstkowych 

 

18. Wolne głosy i wnioski. 

     Radna Marta Hudak odczytała wniosek skierowany do Wójta Gminy Kotlin dot. fermy 

bydła w Twardowie  o następującej treści: 

W dniu 27.09.2023 r. o godz. 14.00 w świetlicy wiejskiej w Racendowie odbyło się 

spontanicznie zwołane zebranie mieszkańców. W zebraniu uczestniczyło 55 osób. Tematem 

burzliwych obrad było negatywne oddziaływanie fermy bydła w Twardowie na komfort 

życia mieszkańców. Z fermy budowanej na granicy sołectw Racendów i Twardów roznosi 

się wszechobecny i uciążliwy odór rzutujący wprost na obniżenie standardu życia i 

samopoczucia mieszkańców wsi. Nie jest to niestety typowy wiejski zapach pochodzący z 

obory. Bydło jest hodowane na podmiotowej fermie w systemie „przemysłowym” i w takiej 

ilości, że powoduje to bezpośredni negatywny wpływ na środowisko uwalniając ogromną 

ilość metanu do atmosfery. 

Mieszkańcy naszej wsi skarżą się, że muszą zamykać okna w swoich domach, a nawet nie 

wieszają prania na powietrzu ze względu na fakt, że po wysuszeniu to pranie po prostu 

śmierdzi. 

Panie Wójcie, zdaniem mieszkańców Racendowa inwestycja powstała bez zgody 

mieszkańców, którzy nie byli informowani o planowanej inwestycji, jej wielkości oraz 

negatywnego wpływu na środowisko. 

Już podczas budowy pojazdy wykonawcy zniszczyły nawierzchnię drogi lokalnej 

Twardów-Racendów. Dalsza rozbudowa fermy doprowadzi do sytuacji, gdzie normalne 

życie w okolicy stanie się ze względu na uciążliwe wyziewy niemożliwe. Doprowadzi to 

do masowego exodusu mieszkańców i wyludnienia terenów wsi: Racendów, Twardów, 

Parzew, Sławoszew. 

Panie Wójcie, mieszkańcy Racendowa oczekują w terminie do 14 dni zwołania przez Pana 

zebrania wiejskiego, na który oprócz Pana chcą wysłuchać inwestora(osobiście) oraz 

wykonawcy. Chcemy dowiedzieć się jakie są docelowe rozmiary inwestycji i jej wpływu 

na środowisko. Chcemy dowiedzieć się dlaczego już wpuszczono bydło do obiektu którego 

nie oddano jeszcze do użytku i w którym zwierzęta hoduje się w skandalicznych warunkach. 

Chcemy aby udostępniono nam decyzję środowiskową inwestycji.  

Chcemy dowiedzieć się skąd pobierana jest woda dla bydła, które hodowane jest bez 

dostępu do bieżącej wody, a nawet bez ściółki brodząc po kolana w swoich odchodach. 

Chcemy się dowiedzieć z jakiego powodu nie poinformowano mieszkańców o rozmiarach 

inwestycji i o fakcie że zamieszkiwanie w jej pobliżu stanie się trudne a w przypadku dalszej 

rozbudowy wręcz niemożliwe. 

Panie Wójcie, sytuacja w Racendowie jest bardzo napięta, niechęć mieszkańców do 

inwestycji ogromna, stąd wprost domagamy się od Pana udzielenia mieszkańcom 

informacji i udzielenia odpowiedzi na nurtujące nas pytania zgodnie z ustawą o dostępie do 

informacji publicznej(art. 13 ust. 1) – do czego mamy pełne prawo. 
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       Wiceprzewodnicząca Rady Dominika Kwiecińska powiedziała, że jako radna wsi 

Twardów, gdzie ta inwestycja jest zlokalizowana może potwierdzić, że inwestycja 

spowodowała zniszczenie drogi (Róży) przez ciężki sprzęt, który przez cały czas z tej drogi 

korzysta. Mieszkańcy również skarżą się na uciążliwe zapachy, zwłaszcza ci, którzy 

mieszkają na Róży. Na pewno większą uciążliwość odczuwają mieszkańcy Racendowa, bo 

wiatry wieją w ich kierunku. Mieliśmy takie spotkanie i mieszkańcy sygnalizowali, że te 

zapachy są uciążliwe. Ponadto powiedziała, ze 13 lipca otrzymali komunikat z Sanepidu, 

który był obwieszczony na Facebooku i przy sklepach, że są przekroczone normy 

mikrobiologiczne wody dla mieszkańców wsi Twardów, Wysogotówek i Wola Książęca. Ta 

woda jest przez cały czas badana. Mieszkańcy zostali poinformowani, że ta woda nadaje 

się w zasadzie tylko do prania, czy do korzystania z toalety. Jeśli chodzi o spożywanie, to 

wodę należy zakupić butelkowaną lub przegotować. Mieszkańcy skarżą się, że to zbyt długo 

trwa to płukanie. Z tego co wie, to nie ukazała się do tej pory żadna informacja, że tą wodę 

można spożywać bez konieczności jej przegotowania. Mieszkańcy skarżą się, że wodę 

trzeba kupować lub przegotować i kwestia tego typu, że przez cały czas za wodę płacimy. 

Wiceprzewodnicząca Rady pytała, jak to długo jeszcze potrwa. Czy woda jest już zdatna 

do spożycia, a my o tym nie wiemy, bo może ten  komunikat nie ukazał się, czy my nie 

dostaliśmy informacji o dobrej jakości wody.  

Ponadto zgłosiła wnioski o: 

− ustawienie przy remizie OSP w Twardowie znaku wyjazd pojazdu uprzywilejowanego;  

− wystosowanie do Lasów Państwowych pisma w sprawie usunięcia wyrzuconych śmieci 

w lecie przy drodze gminnej Kotlin – Twardów. 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch skierował zapytanie do radnej Marty Hudak, czy 

pismo, które odczytała zostało skierowane do pana wójta. 

     Radna Marta Hudak odpowiedziała, że tak jest. 

     Przewodniczący Rady powiedział, że z całym szacunkiem przyjmujemy informację o  

problemie w Twardowie i Racendowie. Niemniej Rada Gminy nie jest kompetentna. Nie 

uczestniczyliśmy w żadnych ani uzgadnianiach, ani w żadnej informacji o środowisku. 

Ponadto nawiązał do wypowiedzi wiceprzewodniczącej Rady w sprawie wody i zapytał, 

czy pan Witek jest na miejscu. 

     Skarbnik gminy Alicja Andrzejewska odpowiedziała, że prawdopodobnie nie, są 

pracownicy. Z tego co wie, to ta woda jest przez cały czas badana i dopóki Sanepid nie 

wyrazi zgody w stu procentach, to nie jest zdatna. Woda jest przez cały czas raz w 

mniejszym raz w większym stopniu zanieczyszczona. Komunikat nie jest odwołany. 

Powiedziała – jeśli chodzi o inwestycje, to nie może się wypowiadać, bo jest jednak 

księgową, a decyzje podejmowane są przez wójta, więc bardzo dobrze, że jest napisane 

pismo i w odpowiednim czasie będzie odpowiedź. Dodała, że pracownik ileś informacji by 

udzielił, ale nie wszystkie, więc przygotujemy się i odpowiedzą na wszystko. 

     Przewodniczący Rady pytał, czy było jakieś spotkanie  w 2020 roku w Domu Kultury 

odnośnie tej inwestycji. Czy państwo sobie coś przypominacie? 
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     Sołtyska Sławoszewa Beata Skowrońska odpowiedziała, że było spotkanie, ale było 

bardzo mało ludzi. 

     Sołtys z Woli Książęcej Stefan Kozłowski powiedział, że przyszły dwie osoby pani 

Barbara Padrok i z Twardowa  pan Kaczmarek. 

     Mieszkaniec Sławoszewa uczestniczący w sesji zapytał dlaczego, jeśli było zebranie, 

mieszkańcy Sławoszewa, czy Racendowa nie zostali poinformowani. Pytał,  czy była 

kurenda. 

    Sołtyska Sławoszewa Beata Skowrońska powiedziała, że była informacja na stronie 

Urzędu Gminy. 

     Mieszkaniec Sławoszewa uczestniczący w sesji mówił – dlaczego jeśli jest zatruta woda 

nie ma informacji, że nie można z niej korzystać. 

     Skarbnik gminy Alicja Andrzejewska odpowiedziała, że informacja jest na stronie i 

woda nie jest w stu procentach zdatna do picia. 

     Sołtys z Woli Książęcej Stefan Kozłowski  powiedział – czyli Sanepid nie wydał 

zezwolenia. 

     Skarbnik gminy Alicja Andrzejewska odpowiedziała, że na tyle, co jest zorientowana, 

to nie. 

    Sołtys z Woli Książęcej Stefan Kozłowski  powiedział, że mieszkańcy Woli Książęcej 

dzwonili do pana wójta i odpowiedział, że woda jest zdatna do picia. Za chwilę przychodzi 

pani z Woli Książęcej, która dzwoniła do Sanepidu - nie ma pozwolenia. Więc ktoś tu 

kłamie. 

     Skarbnik gminy Alicja Andrzejewska odpowiedziała, że nie ma zezwolenia. Dopóki nie 

pojawi się komunikat z Sanepidu odwołujący poprzedni komunikat, to nadal tylko po 

przegotowaniu można spożywać. 

     Sołtys Kotlina Marek Dekert zabrał głos odnośnie inwestycji bydła. Mówił, że o ile mu 

wiadomo, tego typu inwestycje, jedyne przyblokowanie to zmiana zagospodarowania 

przestrzennego. Mamy teraz rozbudowę w Orpiszewku, Twardów, Kotlin ma się budować, 

Magnuszewice mają się budować. Zwracał wcześniej uwagę, że smród smrodem, ale 

jeszcze nikt nie zwracał uwagi na wodę, bo oni będą dużo wody zużywać, chociaż wybudują 

swoją studnie głębinową, to czy są jakieś badania, czy oni nie ciągną z tego samego źródła 

co my. Nawet podejrzewa, że Jarocin ciągnie z tych samych źródeł głębinowych. Za 15 lat 

my będziemy płakać o wodę, której nie będziemy mieli. Nieraz było mówione, że lustro 

wody głębinowej mocno spadło. 

     Sołtys Sławoszewa Beata Skowrońska powiedziała, że podobnie jak ościenne 

miejscowości Racendów, Twardów, tak również Sławoszew ten problem będzie jego 

dotyczył z tego względu, że w prostej linii jest Nowa Wieś. Na dzień dzisiejszy już 

mieszkańcy narzekają na zapachy. Jeżeli  w tej kwestii nic nie zrobimy i ta hodowla będzie 

powiększona, do tego, co się mówi dookoła, to smród, a muchy nas zjedzą. Niestety nie 
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mogła brać w niedzielę udziału w spotkaniu w Racendowie, bo miała inne plany i nie mogła 

z nich zrezygnować. O spotkaniu dowiedziała się zbyty późno, ale przy najbliższym 

zebraniu, które odbędzie się razem z funduszem sołeckim, jako miejscowość ustosunkuje 

się pismem i podpisami  za zablokowaniem powiększenia tej hodowli. Ponadto sołtyska 

zgłosiła wnioski w sprawie: 

1) udrożnienia przepustów na Nowej Wsi na odcinku od nr 90 do końca; 

2) naprawienia drogi gminnej na końcu Nowej Wsi; 

3) naprawienia chodnika przy drodze powiatowej w Sławoszewie na odcinku od stawu do 

świetlicy; 

4) uzupełnienia poboczy przy drodze powiatowej Kotlin – Sławoszew, szczególnie w 

takich miejscach, jak: skrzyżowanie drogi Sławoszew – Kurcew, skrzyżowanie drogi 

Kotlin – Kurcew, łuk drogi przed skrzyżowaniem do Kurcewa (w tych miejscach jest 

szczególnie niebezpiecznie, uskoki są na 40 cm); 

5) podcięcia konarów drzewa przy posesji nr 15 w Sławoszewie, 

6) podcięcia gałęzi lip przy drodze powiatowej Sławoszew – Racendów (przed 

cmentarzem). 

     Przewodniczący Rady powiedział, że wnioski zostaną to Powiatu. Potwierdził, że droga 

powiatowa Kotlin – Sławoszew faktycznie zagraża bezpieczeństwu. Powiedział, że 

odnosząc się to tych wszystkich informacji, przekaże bardzo szczegółowo wójtowi te 

informacje o tej hodowli, która utrudnia życie. Ponadto powiedział, że chciałby się 

ustosunkować do tej wody,  bo wójt oświadczał, że firma nie będzie brała tej wody do 

byków. Tylko, czy to nie jest tak, że ta studnia, która była własnością RSP w Twardowie 

została sprzedana. I tą studnię kupił prawdopodobnie właściciel i korzysta z niej. Nie 

sposób, aby woda była z naszych ujęć. 

    Sołtys Kotlina powiedział, że nie zwraca uwagi na ujęcia, tylko chodzi o  zasoby. 

    Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski powiedział, że tyle co wie, to właściciel 

dostał pozwolenie na budowę studni na terenie tego gospodarstwa. 

     Sołtys Woli Książęcej  zgłosił wniosek w sprawie zlikwidowania uskoku na drodze 

powiatowej w Twardowie w okolicy byłego gospodarstwa RSP. 

 

     Sołtys Parzewa Dariusz Walczak zabierając głos odniósł się do inwestycji w Twardowie. 

Powiedział, że jako Parzew, jedna z części Parzewa będzie dotknięta tą inwestycją. Jednak, 

do dzisiaj nie miał pojęcia, że odbyło się jakiekolwiek spotkania w tym temacie. Nikt go 

wprost nie poinformował. Ani żaden mieszkaniec jeszcze mu nie zgłosił tematu właśnie tej 

inwestycji, że działa negatywnie. Ale z chęcią się przyłączy do petycji, czy też do działań 

w tym zakresie. Ponadto sołtys zgłosił następujące wnioski w sprawie: 

1) poprawienia nasadzeń drzewostanu  w pasie drogowym w Parzewie, 

2) szerszego wykaszania poboczy przy drogach powiatowych, 

3) podcięcia drzew przy drodze powiatowej w Parzewie na odcinku od szkoły do nr 46, 

4) wsparcia  przez Wójta Gminy wniosku sołectwa złożonego w Starostwie Powiatowym 

w Jarocinie dot. drogi powiatowej w Parzewie. 

   Sołtys Marek Dekert  zgłosił wnioski w sprawie: 



17 

 

1) wykoszenia pobocza drogi przy skrzyżowaniu ulicy Powstańców Wielk. z ulicą 

Południową, 

2) ustawienia lustra przy ulicy Polnej. 

    Przewodniczący Rady poruszył temat uschniętych drzew przy starej szkole. Mówił, że 

drzewa rosną na prywatnym gruncie i było wystosowane pismo do właściciela o wycięcie 

tych drzew. Jednak już rok to trwa. Zgłosił ponaglenie u pana wójta. Podkreślał, że drzewa 

są potężne i niebawem się  przewrócą, co grodzi katastrofą.  

 

     Sołtyska Sławoszewa Beata Skowrońska zgłosiła wniosek w sprawie wystosowania 

pisma do  właściciela posesji o przycięcie drzew, rosnących na jego nieruchomości, na łuku 

drogi naprzeciw sali wiejskiej w Sławoszewie. 

 

19.  Zamknięcie obrad.   

Dziękując za udział, przewodniczący Rady Czesław Moch zamknął LVII sesję Rady Gminy 

Kotlin. 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

/-/ Czesław Moch 

Protokółowała: Wanda Margiela 


